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Geachte leden van de Commissie Ontwikkeling,

Afgelopen vrijdag is met de griffie het voorstel besproken om a.s. woensdag (15
oktober, vanaf 17.45 uur) met elkaar te praten over de recente ontwikkelingen
rondom het Stadion Oostpoort. Dit mede ter voorbereiding op een volgende
commissievergadering (donderdag 13 november).
Vanzelfsprekend ben ik graag bereid vragen te beantwoorden naar aanleiding van
de mondelinge mededeling tijdens de raadsvergadering van donderdag 9 oktober
jongstleden over de impasse bij de ontwikkeling van het Stadion Oostpoort.
Daarnaast heb ik er behoefte aan met u te praten over het vervolgtraject. Onder
andere om ervoor te zorgen dat u te zijner tijd over voldoende en over de door u
gewenste informatie beschikt om vervolgbesluiten te kunnen nemen.

De afgelopen periode zijn door het college gesprekken gevoerd met Fortress.
Oorspronkelijk waren die gesprekken in hoofdzaak gericht op het tempo krijgen
inzake het vergunningentraject. Dit speelde in de periode van de behandeling van
het ontwerpbestemmingsplan. Met elkaar zijn toen goede afspraken gemaakt die
ertoe hebben geleid dat het vergunningentraject weer in het juiste tempo op de rails
kwam (eerste fase bouwaanvraag is reeds gepubliceerd).

Recentelijk werd het college geconfronteerd met de problematiek van Fortress
betreffende de financiering van een en ander. Door Fortress is toen aangegeven dat
zij op zoek zijn naar een of meer partijen die mede risicodragend zouden kunnen
opereren in dit project. In dit verband zijn door hen ook voorstellen gedaan waarbij
de gemeente nadrukkelijk in beeld kwam. Deze voorstellen zijn door het college
onderzocht en afgewezen omdat de positie van de gemeente bij de ontwikkeling
aanmerkelijk anders zou worden ten opzichte van de eerdere besluitvorming. Ook
een koppeling van het Stadion Oostpoort met de ontwikkeling van het gebied aan de
Jan Gijzenvaart (na vertrek van het stadion aldaar), is door het college afgewezen
omdat deze koppeling niet past binnen eerdere uitspraken van de gemeenteraad.
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Omdat de problemen voor Fortress bij de ontwikkeling van het Stadion Oostpoort
hiermee niet van de baan waren is door het college gezegd wél andere voorstellen
van hun kant te willen beoordelen, die niet tornen aan de belangrijkste
uitgangspunten. Andere voorstellen zouden kunnen gaan over eventuele
functiewijzigingen binnen het totaal aan functies in het project Stadion Oostpoort.
Op donderdag 13 oktober jongstleden heeft Fortress tijdens de stuurgroep Stadion
meegedeeld te werken aan deze voorstellen, maar tegelijkertijd gezegd dat als er
geen oplossing komt om uit de door hen geconstateerde impasse te komen, zij het
project niet kunnen en zullen realiseren.
Wij verwachten de voorstellen van Fortress over twee weken te ontvangen. Omdat
de voorstellen nog niet bekend zijn, is nu niet aan te geven hoeveel tijd er nodig is
om deze te beoordelen. Onafhankelijk van de aard en toetsing van de voorstellen
lijkt het mij wenselijk om half november in ieder geval de voortgang met uw
commissie te bespreken.

Bij dit alles koerst het college nog steeds aan op de ontwikkeling van het project
Stadion Oostpoort. Gelet de ernst van de problematiek moeten echter tegelijkertijd
meer sporen worden gevolgd om te zijner tijd verantwoorde besluiten te kunnen
nemen. Belangrijkste reden hiervoor is dat ook een eventueel gewijzigde opzet van
het project Stadion Oostpoort moet kunnen worden afgewogen tegen andere
alternatieven.
Daarom wil ik u voor de vergadering van uw commissie in november inzicht geven
in de verschillende mogelijkheden met de consequenties hiervan.

Met vriendelijke groet,

Maarten Divendal



Informatie memo over Fly-over, 2 oktober 2008

Wat is de Fly-over?
De Fly-over is een nieuw viaduct, direct naast het bestaande Keggeviaduct over de Amsterdamsevaart. Komende
vanaf het Rottepolderplein worden de rijbanen van de Amsterdamsevaart geleidelijk opgetild om vervolgens in
een bocht en met voldoende hoogte de spoorbaan te kunnen kruisen. Het nieuwe viaduct is even hoog als het
bestaande Keggeviaduct. Over de nieuwe Fly-over wordt het verkeer rechtstreeks naar de Waarderpolder geleid.
Links en rechts naast het viaduct worden rijstroken doorgezet onder het Keggeviaduct door om ook rechtdoor de
huidige route van de Amsterdamsevaart te kunnen blijven volgen.

Waarom een Fly-over?
- Verbetering bereikbaarheid Waarderpolder, hetgeen tevens groei arbeidsplaatsen mogelijk maakt.
- Betere afwikkeling huidig locaal en regionaal doorgaand verkeer richting Haarlem-Noord.
- Afname verkeersdruk woongebieden Haarlem-Noord en Zuiderpolder.
- Afname verkeersdruk Amsterdamsevaart ten westen van het Keggeviaduct.

Wat moeten we doen om de Fly-over aan te leggen?
Ten noorden van de Amsterdamsevaart liggen de spoorbaan Haarlem-Amsterdam en het restant van de oude
trekvaart. Zij vormen een harde fysieke grens. Dit betekent dat de extra ruimte die nodig is voor de Fly-over niet
aan de noordkant maar aan de zuidkant gevonden moet worden.
Om het nieuwe viaduct te kunnen inpassen moet de zuidelijke rijbaan (de stad uit) worden uitgebogen. Hetzelfde
geldt dan ook voor de huidige Robertus Nurksweg en het ernaast liggende fietspad.
De weg buigt maximaal ca. 20 m uit ter plaatse van een huidige groenstrook en weiland. Hiervoor moeten
bestaande bomen langs de Nurksweg worden gekapt (er is een compensatieplicht), de aanliggende sloot wordt
gedempt en de strook grond wordt voorbelast met een zandophoging. Pas als de bodem voldoende is ‘gezet’ en 
nauwelijks meer verder zakt, wordt het ophoogzand weer weggehaald. Dan worden fundering en asfalt voor de
uitgebogen wegen aangelegd.

Wanneer moet de Fly-over klaar zijn?
De bouw van het nieuwe viaduct duurt bijna 2 jaar en moet op 31 december 2012 klaar zijn. De uitbuiging van
de Amsterdamsevaart, Robertus Nurksweg en fietspad moet daarom al in 2010 gereed zijn. Alleen dan kan het
verkeer tijdens de bouw van de Fly-over blijven doorrijden. Het aanbrengen van fundering en asfalt voor de
uitgebogen rijbanen en fietspad duurt minimaal een half jaar. Dit betekent dat medio 2009 hiermee moet worden
begonnen. Wat moet voor die tijd gedaan zijn?
- kap- en keurvergunning, ontvankelijke aanlegvergunning (tot najaar 2008)
- kappen bomen, dempen sloot en aanbrengen voorbelasting/ophoogzand (najaar 2008)
- voorbelasten grond en verleggen kabels en leidingen (najaar 2008 tot medio 2009)
- bouwvergunning overkluizing k&l en gebruiksvrijstelling ex art. 19 WRO (medio 2009)

Wat is de relatie Fly-over en stadion?
Of het stadion er nu wel of niet komt, het bovenstaande moet gebeuren om de Fly-over te kunnen aanleggen. De
Robertus Nurksweg moet dus sowieso worden verlegd.
Waarom houdt de ontwikkelaar van het stadion zich dan ook bezig met het verleggen van wegen?
De verwachting was dat het stadion een paar jaar eerder dan de Fly-over zou worden gebouwd. Daarom heeft de
gemeente als voorwaarde gesteld dat bij de uitwerking van het stadion door de ontwikkelaar meteen voldoende
ruimte gereserveerd wordt voor een ‘toekomstige’ Fly-over. Dit betekende voor de ontwikkelaar het verleggen
van de Robertus Nurksweg en de rijbanen van de Amsterdamsevaart. Dit is contractueel vastgelegd. De
ontwikkelaar heeft de verlegging voor de gemeente nader uitgewerkt en diens aannemer zal het uitvoeren.
Echter, door vertraging bij het stadion en versnelling van de Fly-over, heeft het ene project het andere ingehaald
en worden de werken die uitgevoerd worden t.b.v. de Fly-over in het stadion project eerder uitgevoerd dan het
stadion zelf.

Wat verandert er als het stadion komt?
Voor de Fly-over worden de rijbanen van de Amsterdamsevaart en de Robertus Nurksweg uitgebogen. Het
fietspad wordt aan de zuidkant van de Nurksweg gelegd. Sloot en bomenrij worden, afhankelijk van ecologische
wenselijkheid, weer terug aangelegd langs de uitgebogen infrastructuur. Deze situatie wordt weergegeven in
bijlage 1 en kan stap 1 worden genoemd.
Stap 2 is dan de realisatie van het stadion (bijlage 2). Hiervoor wordt de Robertus Nurksweg rechtstreeks
aangesloten op de Amsterdamsevaart (met verkeerslichten). Onder het Keggeviaduct wordt de Nurksweg voor
autoverkeer afgesloten zodat er geen directe verbinding meer is tussen het stadion en de Zuiderpolder. Het
fietspad wordt langs de noordkant van de Nurksweg gelegd om de stadiontoegangen niet te hoeven kruisen.
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